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PROTOKÓŁ NR V/2015 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 27 lutego 2015 roku 
 

 

 

 

Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Radni nieobecni : 
Zdzisław Korda 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke  o godz. 13.00 otworzył sesję i 
po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 
radnych stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Radny nieobecny na sesji nieobecność swą usprawiedliwił. 
 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się dnia 16 stycznia 2015 roku. 
Protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 
 
Następnie odbyła się uroczystość wręczenia Srebrnego Medalu „ Za zasługi dla 
Obronności Kraju”. Medale otrzymali Państwo Elżbieta i Marian Zielonka z Janowic. 
Srebrny medal wręczany jest rodzicom, których troje lub czworo dzieci pełniło 
nienagannie czynną służbę wojskową. 
Medal w imieniu Ministra Obrony Narodowej wręczył w zastępstwie  Komendanta 
Wojskowej Komisji Uzupełnień w Słupsku kapitan Grabowski.  
 
Również gratulacje na ręce Państwa Zielonka złożył Wójt Gminy  Ryszard Wittke.  
 
Następnie Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił porządek  V 
Sesji Rady Gminy : 
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1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 2015.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Lęborska na lata 
2015-2023. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVII/385/14 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 12 marca 2014 roku w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 
Gminy Nowa Wieś Lęborska.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/399/14 z dnia 29 
kwietnia 2014 roku w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów dla 
uczniów.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/398/14 z dnia 29 
kwietnia 2014 roku w sprawie regulaminu przyznawania i przekazywania 
nagród Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska dla uczniów o szczególnych 
uzdolnieniach w zakresie matematyki, fizyki i informatyki 
zakwalifikowanych do uczestnictwa w Lokalnym Centrum Nauczania 
Kreatywnego, uczących się w gimnazjach Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy na część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 
Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu lokali o innym 
przeznaczeniu niż mieszkalne, mieszczących się w budynku 
niemieszkalnym (garażu), położonym na działce nr 547/16 o powierzchni 
0,0443 ha w miejscowości Krępa Kaszubska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 974/1, 974/2, 
976/2 i 975 oraz części działek nr 959, 967, 973 i 1068/1 w gminie Nowa 
Wieś Lęborska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 190/4 i 193/1 
położonych w obrębie geodezyjnym Kębłowo Nowowiejskie, gmina Nowa 
Wieś Lęborska.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/399/2010 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 24 września 2010 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla lokalizacji elektrowni wiatrowych w okolicy miejscowości Łebień, 
Tawęcino, Karlikowo Lęborskie w gminie Nowa Wieś Lęborska. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad.      

 
Po przedstawieniu porządku obrad wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
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Rada Gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 
 
Ad. 1  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Lęborska na rok 
2015.  
 
Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady.  
Zostały zmienione następujące załączniki : 

- dochodów,  
- wydatków, 
- wydatków na zadania zlecone, 
- wydatków na zadania inwestycyjne, 
- przychodów i rozchodów budżetu,  
- dotacji celowych, 
- dochodów budżetu z tytułu korzystania ze środowiska i wydatków związanych z  
realizacją zadań w zakresie ochrony środowiska, 
- wydatków budżetu na zadania jednostek pomocniczych gminy w ramach 
funduszu sołeckiego.  

Wynik budżetu ulegnie zwiększeniu o kwotę 78.292 zł. Załącznik dochodów ulegnie 
zwiększeniu o kwotę 123.534 zł ,  załącznik wydatków ulega zwiększeniu o kwotę  
201.826 zł, załącznik inwestycji ulega zwiększeniu o kwotę 46.683 zł i załącznik 
dotacji celowych ulega zwiększeniu o kwotę 5.817 zł.  
 
Nie zgłoszono uwag i zapytań do przedłożonego projektu uchwały  
 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
V/21/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na rok 2015 – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 2  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Lęborska na lata 2015-2023. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wprowadzone do uchwały nr III/10/14 polegają na 
dostosowaniu danych roku 2015 do zmian budżetu wprowadzonych od dnia 
17.01.2015 r. do dnia dzisiejszego. Zmianie uległ również wykaz  przedsięwzięć na 
lata 2015-2023. Zmiany te zostały szczegółowo umówione na wspólnym posiedzeniu 
komisji.   
 



 4 

Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Skarbnika 
Gminy  i pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
V/22/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/14 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 
Wieś Lęborska na rok 2015 – która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 3  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu. 
 
Wójt wyjaśnił, że uchwała z dnia 31 lipca 2013 roku przyjęto Regulamin Lokalnego 
Centrum Nauczania Kreatywnego. Głównym celem Centrum, funkcjonującego przy 
Zespole Szkół Mechaniczno – Informatycznych w Lęborku jest tworzenie warunków 
do podnoszenia wiedzy i  umiejętności ucznia uzdolnionego w zakresie matematyki, 
fizyki i informatyki, oraz wspieranie jego harmonijnego rozwoju. 
W roku 2013 gmina przekazała na realizację projektu kwotę 907 zł,  w roku 2014 
kwotę 1.815 zł (za okres od stycznia do sierpnia) oraz kwotę 1.765 zł (za okres od 
września do grudnia).  
W roku 2015,  jeżeli rada gminy podejmie uchwałę, planuje przekazać kwotę za 
okres od stycznia do sierpnia w wysokości 3.215 zł. Jest to kontynuacja 
przedsięwzięcia od roku 2013. Wójt prosi o podjęcie uchwały, uzasadniając to tym, 
że mamy na terenie gminy młodzież bardzo uzdolnioną i powinniśmy chociażby w 
taki sposób młodzież tę wspierać. 
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju ( załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
V/23/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu – 
która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 4  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XLVII/385/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
12 marca 2014 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Nowa Wieś Lęborska.  
 
Sekretarz wyjaśniła, że 12 marca 2014 roku został przyjęty Gminny Program 
Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Nowa Wieś Lęborska.  
Celem programu jest : 

 1)motywowanie uczniów do podejmowania działań mających na celu odkrycie 
własnych uzdolnień oraz do ciągłej pracy nad rozwijaniem talentów i pogłębianiem 
wiedzy,  

2) stwarzanie pozytywnych wzorców dla społeczności uczniowskiej nowowiejskich 
szkół,  

3) motywowanie rodziców do wspierania edukacji uzdolnionych dzieci,  
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4) promowanie w  środowisku lokalnym oraz wspieranie uczniów wybitnie 
uzdolnionych,  

5) promocja Gminy Nowa Wieś Lęborska, jako gminy przyjaznej uczniom wybitnie 
uzdolnionym,  

6) zwiększenie aspiracji edukacyjnych i aktywności uczniów.  

Z zapisów tej uchwały wynikało, że program ten jest skierowany do uczniów 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowa Wieś Lęborska. Tak 
więc,  dzieci które mieszkają na terenie gminy, a uczęszczają do szkół lęborskich nie 
mogli z tego programu skorzystać. W związku z powyższym należy zmienić zapis w 
uchwale,  pozwalający objąć swoim oddziaływaniem także uczniów, którzy uczą się 
w szkołach innych gmin, a są mieszkańcami Gminy Nowa Wieś Lęborska.   
 
Radna Renata Palczewska odniosła się do zapisu w § 1 uchwały, dotyczącego 
odbiorców programu, zacytowała: „a zadaniem szkoły jest takie uzdolnienie 
rozpoznawać, rozwijać i pielęgnować”. Czyli jeżeli mówimy tu o szkołach, to dotyczy 
to szkół nowowiejskich i szkół lęborskich. Jeżeli uczniowie zamieszkali na terenie 
naszej gminy uczą się w szkołach lęborskich,  to zadaniem szkoły jest te uzdolnienia 
w tych uczniach rozpoznawać, pielęgnować i kierować tymi uczniami. Radna 
rozumie, że chodzi tu o reprezentowanie naszej gminy, ale uczniowie przecież nie 
mają etykietki,  że są uczniami szkoły lęborskiej, a reprezentują gminę Nowa Wieś 
Lęborska. Oni tak naprawdę wszędzie reprezentują Lębork.  
 
W odniesieniu do wypowiedzi radnej Wójt powiedział, że nie ma dla niego znaczenia 
do jakich szkół uczęszczają dzieci z naszej gminy. Ważne dla Wójta jest to, że są 
naszymi mieszkańcami. Nie możemy odtrącić dzieci uczęszczających do szkół 
lęborskich, a osiągających dobre wyniki. Od rodziców tych dzieci Wójt otrzymuje 
informacje o wysokich wynikach w nauce i osiągnięciach w różnych dziedzinach. 
Wójt uważa, że jest to nasza młodzież i na te nagrody zasługuje. Wójt co do przyjęcia 
tej uchwały jest w pełni przekonany. 
 
W kwestii tej wypowiedział się również wiceprzewodniczący rady – Jan Muttke. 
Zdaniem radnego nie można dzielić dzieci,  na dzieci które chodzą do szkół 
nowowiejskich i szkół lęborskich.  W tej chwili dzieci z Mostów, Lubowidza, Rybek i 
Małoszyc  uczęszczają do szkół lęborskich i tych dzieci nie mamy tolerować w 
gminie, nie mają otrzymywać nagród, zapytał radny. A to,  że rodzic wybierze daną 
szkołę, to jest to decyzja rodzica i dziecko za to nie może odpowiadać.   
 
Radna Renata Palczewska w kwestii tej nie do końca by się zgodziła, bo dzieci z 
Mostów, Lubowidza, Małoszyc i Rybek  mają możliwość chodzić do szkół w gminie. 
To jest wybór rodzica, tak jak Pan wiceprzewodniczący powiedział. Rodzic decyduje 
do jakiej szkoły dziecko pójdzie i kogo będzie reprezentować, a subwencja idzie w 
ślad za dzieckiem. Nie idzie do gminy tam gdzie dziecko mieszka, tylko  tam gdzie 
się uczy. Więc w tym momencie środki na to dziecko dostaje miasto na zasadzie 
uczenia i wykonywania obowiązku wobec dziecka.  
 
To jest tylko subwencja na naukę, a pozostałe podatki od rodziców  idą do gminy 
powiedział wiceprzewodniczący rady.  
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Radna powiedziała, że dzieci te mają boiska, place zabaw, udostępnioną całą 
infrastrukturę, bo nikt im z tego nie zabrania korzystać. To jest kwestia samego 
stypendium. Może lepiej byłoby  dla dzieci uczących się na terenie naszej gminy 
zmienić warunki przyznawania stypendium, obniżyć progi, tak żeby większa ilość 
dzieci z tego stypendium  mogła skorzystać. Dzieci uczące się, zdolne, byłyby 
chętniejsze do  działań poszerzających wiedzę. Bo to ograniczenie jest bardzo 
wysokie przy średniej ocen 5,5.  Jaka ilość dzieci z terenu gminy Nowa Wieś 
Lęborska otrzymałaby takie stypendium, a ile z takich miejscowości jak Mosty, 
Lubowidz, Małoszyce, czy Rybki.  
 
Wójt powiedział, że spotkał się z mieszkańcami Małoszyc i rodzice nie chcą,  aby ich 
dzieci uczęszczały do szkoły w Leśnicach. Szkoła jest za mała, aby dzieci uczyły się 
na jedną zmianę, a na zmianowość rodzice nie wyraziliby zgody. Jeżeli chodzi o 
dzieci z Mostów, czy z Lubowidza, to szkoła w Nowej Wsi Lęborskiej nie pomieści 
tych dzieci, a rodzice nie zgodzą się na naukę dwuzmianową. A ponadto zdaniem 
rodziców,  dzieci ucząc się w szkołach lęborskich mają większy dostęp do zajęć 
pozalekcyjnych.  
 
Sekretarz dla sprostowania poinformowała, że uchwała ta dotyczy dzieci należących 
do Lokalnego Centrum Nauczania Kreatywnego, nie dotyczy to programu 
stypendialnego,  o którym będzie mowa w następnej uchwale.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarza 
Gminy  i pozytywną  opinią   komisji  oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki 
społecznej (załącznik nr 10 do niniejszego protokołu), w obecności 14 radnych, przy 
12 głosach „za”  i 2 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr V/24/15 w 
sprawie zmiany uchwały nr XLVII/385/14 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z 
dnia 12 marca 2014 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy Nowa Wieś Lęborska – która 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/399/14 z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie 
ustalenia zasad udzielania stypendiów dla uczniów.   
 
Sekretarz gminy wyjaśniła, że 29 kwietnia 2014 roku został przyjęty przez radę gminy 
regulamin udzielania stypendiów dla uczniów gminy Nowa Wieś Lęborska.  
Stypendia przyznawane będą w ramach środków zabezpieczonych na ten cel w 
budżecie gminy Nowa Wieś Lęborska na dany rok budżetowy. 
 
Stypendium może być przyznane osobie, która spełnia łącznie następujące kryteria:  
1) zamieszkuje na terenie gminy Nowa Wieś Lęborska i jest jednocześnie uczniem 
szkoły podstawowej bądź gimnazjum, 
2) uzyskała średnią ocen na koniec roku szkolnego:  
-  w szkole podstawowej co najmniej 5,5 i co najmniej wzorową ocenę z zachowania,  
-  w gimnazjum co najmniej 5,25 i co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania. 
- jest laureatem lub finalistą przedmiotowego konkursu, olimpiady lub turnieju na 
szczeblu wojewódzkim, krajowym lub międzynarodowym. 
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Prawo zgłaszania kandydatów na stypendystów przysługuje:  
- dyrektorom szkół, po uzyskaniu pozytywnej opinii rady pedagogicznej,  
- rodzicom lub opiekunom prawnym ucznia. 
Stypendia przyznaje Wójt Gminy. Decyzja Wójta Gminy jest ostateczna - 
nie przysługuje od niej odwołanie.  
 
Również w tej uchwale proponuje się zmianę zapisu pozwalającego objąć swoim 
działaniem także  uczniów, którzy uczą się w szkołach na terenie innych gmin, a są 
mieszkańcami gminy Nowa Wieś Lęborska.   
 
Przewodnicząca komisji oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki społecznej – 
Katarzyna Frankowska – Kręcisz dodała, że komisja przyjrzy się tematowi. Zobaczy 
ile spłynie wniosków ze szkół z terenu gminy i ze szkół lęborskich. I jeżeli będzie 
więcej wniosków dzieci uczących się w szkołach lęborskich, to może wówczas trzeba 
będzie wprowadzić jakiś system motywacyjny dla naszych dzieci, dla nauczycieli. 
Wymyślić coś takiego, aby te nasze dzieci nie odstawały od dzieci z lęborskich szkół i  
więcej stypendiów przyznawać dla dzieci uczących się w szkołach na terenie gminy.  
 
Radny Downar-Zapolski zapytał, ile dzieci na dzień dzisiejszy otrzymuje takie 
stypendium. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej wiedzy, ponieważ 
uchwała dopiero od 1 stycznia br. weszła w  życie, a  wnioski można składać do 
końca sierpnia.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarz Gminy  
i pozytywną  opinią   komisji  oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki 
społecznej       
(załącznik nr 12 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 10 głosach 
„za”  i 3 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr V/25/15 w sprawie zmiany 
uchwały nr XLVIII/399/14 z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie ustalenia 
zasad udzielania stypendiów dla uczniów  – która stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/398/14 z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie 
regulaminu przyznawania i przekazywania nagród Wójta Gminy Nowa Wieś 
Lęborska dla uczniów o szczególnych uzdolnieniach w zakresie matematyki, fizyki i 
informatyki zakwalifikowanych do uczestnictwa w Lokalnym Centrum Nauczania 
Kreatywnego, uczących się w gimnazjach Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w dniu 29 kwietnia 2014 roku została podjęta uchwała 
w sprawie regulaminu przyznawania i przekazywania nagród Wójta Gminy Nowa 
Wieś Lęborska dla uczniów o szczególnych uzdolnieniach w zakresie matematyki, 
fizyki i informatyki zakwalifikowanych do uczestnictwa w Lokalnym Centrum 
Nauczania Kreatywnego.  
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Głównym celem programu było umożliwienie wszystkim zakwalifikowanym do 
programu bez względu na ich status materialny udział w zajęciach pozalekcyjnych, 
spotkaniach akademickich, wyjazdy edukacyjne. 
Proponuje się w uchwale zmienić zapisy tak jak w dwóch poprzednich uchwałach 
dotyczących zamieszkiwania uczniów.  
Nagrody te są w wysokości 400 zł rocznie i obejmują  10 gminnych uczniów z  
Lokalnego Centrum Nauczania Kreatywnego.   
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Sekretarza 
Gminy  i pozytywną  opinią   komisji  oświaty,  kultury,   sportu,   turystyki  i  polityki 
społecznej       
(załącznik nr 14 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 10 głosach 
„za”  i 3 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr V/26/15 w sprawie zmiany 
uchwały nr XLVIII/398/14 z dnia 29 kwietnia 2014 roku w sprawie regulaminu 
przyznawania i przekazywania nagród Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska dla 
uczniów o szczególnych uzdolnieniach w zakresie matematyki, fizyki i 
informatyki zakwalifikowanych do uczestnictwa w Lokalnym Centrum 
Nauczania Kreatywnego, uczących się w gimnazjach Gminy Nowa Wieś 
Lęborska – która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy dzierżawca wystąpił z wnioskiem o przedłużenie 
umowy dzierżawy nieruchomości oznaczonej numerem 520/45 o powierzchni 25 m², 
położonej przy ulicy polnej w Nowej Wsi Lęborskiej.  
Działka objęta niniejszą uchwałą będzie stanowiła podstawę do dalszych procedur, 
które są wymagane przy dzierżawie nieruchomości tj. ogłoszenie wykazu do 
publicznej wiadomości, a następnie zawarcie umowy dzierżawy.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią   komisji  budżetu i rozwoju (załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”  podjęła Uchwałę Nr 
V/27/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 
część nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś 
Lęborska – która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 8  
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie zbycia w drodze przetargu lokali o innym przeznaczeniu niż mieszkalne, 
mieszczących się w budynku niemieszkalnym (garażu), położonym na działce nr 
547/16 o powierzchni 0,0443 ha w miejscowości Krępa Kaszubska.  
 
Wójt wyjaśnił, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość nr 547/16 o powierzchni 
0,0443 ha, położona w Krępie Kaszubskiej. Na działce tej znajduje się budynek 
niemieszkalny (garaż). W budynku tym mieszczą się cztery lokale o innym 
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przeznaczeniu niż mieszkalne, które  wraz z udziałami w częściach wspólnych 
budynku i w działce gruntu mogą być zbyte tylko w drodze przetargu po podjęciu 
przez radę gminy uchwały.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią   komisji  budżetu i rozwoju (załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
V/28/15 w sprawie zbycia w drodze przetargu lokali o innym przeznaczeniu niż 
mieszkalne, mieszczących się w budynku niemieszkalnym (garażu), położonym 
na działce nr 547/16 o powierzchni 0,0443 ha w miejscowości Krępa Kaszubska 
– która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek nr 974/1, 974/2, 976/2 i 975 oraz części działek nr 959, 
967, 973 i 1068/1 w gminie Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt poinformował, że temat był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady 
gminy. Plan obejmuje obszar o powierzchni 17,90 ha, położony w gminie Nowa Wieś 
Lęborska,  pomiędzy Lęborkiem i Leśnicami. Właścicielem terenu jest osoba 
fizyczna.  
Przedmiotem wniosku jest przeznaczenie części terenów pod lokalizacje zabudowy 
mieszkaniowej i usługowej wraz z towarzyszącymi terenami zieleni urządzonej, 
sportu i rekreacji oraz niezbędnymi terenami infrastruktury technicznej i komunikacji. 
Jest to duża powierzchnia i może tam powstać osiedle mieszkaniowe.  
Wójt wnioskuje o podjęcie uchwały. W następnym etapie będą wyliczone koszty całej 
infrastruktury i rada będzie analizowała, co dla gminy będzie korzystniejsze.  
 
Głos w sprawie zabrał wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński. Chciałby 
zapytać o wymierne efekty przyjęcia tego planu. Rada w miesiącu lutym miała się 
spotkać i Pan Chojnacki miał radnych zapoznać z aktualnymi planami, na jakim są 
etapie. Po przyjęciu studium jeszcze przez poprzednią radę, w tej chwili mamy wysyp 
planów do przyjęcia, mających na celu ewidentnie odrolnienie gruntów. I tu pytanie 
radnego, co gmina z tego będzie miała, bo pięć lat minie i opłaty planistycznej nie 
będziemy mieli. Co będzie dalej, czy będą tam drogi publiczne, czy niepubliczne, czy 
gmina będzie musiała zadbać tam o oświetlenie. Dzisiaj nie wiemy nic. Wiemy na 
pewno, że przez pozytywne zaopiniowanie przez Ministra i przyjęciu przez radę, ktoś 
zamiast terenów rolnych, będzie miał tereny pod zabudowę i będzie mógł 
sprzedawać działki i robić na tym pieniądze. Dlatego radny chciałby, aby rada 
zapoznała się,  jak to wygląda w skali gminy, aby można było rozważyć, czy przyjęcie 
dla gminy takiego planu jest opłacalne.  
 
Wójt wyjaśnił, że na późniejszym etapie będziemy analizowali, czy drogi mają być 
publiczne, czy też niepubliczne.  
W przypadku gdy plan nie będzie korzystny dla gminy, to rada gminy nie musi 
takiego planu przyjmować. Ten teren jest bardzo atrakcyjny, bo graniczy z 
Lęborkiem. Ale czy ktoś przez pięć lat nie będzie tam inwestował, to tego nie wiemy. 
Jest jednak inny instrument korzystny dla gminy - wpływy z tytułu opłaty adiacenckiej 



 10 

tj. z tytułu podziału, jak również wybudowania infrastruktury technicznej.  Jednakże, 
aby tę opłatę pobierać należy podjąć uchwałę w przedmiotowej sprawie. Poprzednia 
rada była przeciwna podjęciu takiej uchwały.  
Jeżeli chodzi o Informację dotyczącą planów, Wójt powiedział, że Pan Chojnacki  
przedstawi radnym taka informację na najbliższej komisji.  
Wójt dodał, że gmina musi przyjmować plany z różnymi funkcjami, bo gmina z 
czegoś musi żyć,  a z samych podatków się nie da.   
 
Radny Andrzej Lubiński zapytał również, czy gmina współfinansuje sporządzenie 
planu. Radny przy uchwalaniu budżetu gminy na rok 2015 zapytał,  na co są 
przeznaczone środki zapisane w budżecie. Wówczas uzyskał odpowiedz, że 
uporządkowanie Czarnówka oraz  wiatraków.  
 
Wójt  odpowiedział, że gmina współpracuje z inwestorem przy tworzeniu planu.   
 
Następnie głos w sprawie zabrał kierownik referatu rolnictwa – Zdzisław Chojnacki. 
W uzupełnieniu informacji dodał, że w 2013 roku została znowelizowana ustawa o 
ochronie gruntów rolnych i leśnych. Do tej pory wiele decyzji o warunkach zabudowy 
wydawanych było również dla gruntów trzecich klas i kompetencje w sprawie 
wyłączeń trzecich klas posiadał Starosta. Od 2013 roku nie ma możliwości wydania 
decyzji o warunkach zabudowy na gruntach trzeciej klasy. Na terenie gminy mamy 
wiele takich gruntów i jak gdyby nastąpiło ograniczenie możliwości inwestowania na 
terenie naszej gminy. Dlatego też procedura sporządzenia planu zagospodarowania 
otwiera możliwość tworzenia terenów pod zainwestowanie również na gruntach 
trzeciej klasy, ponieważ na etapie sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego Minister wyraża zgodę na wyłączenie takich gruntów z użytkowania 
rolniczego. Dlatego poprzez sporządzanie planów możemy dodatkowo tworzyć nowe 
tereny pod zainwestowanie. 
 
Radny Marian Syldatk zapytał, jakiego rzędu środki wydaje gmina na finansowanie 
planu.  
Wójt odpowiedział, że to kwota około 10.000 zł.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią   komisji  budżetu i rozwoju (załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 11 głosach „za”, 1 głosie „przeciwko” i 2 
głosami „wstrzymujących”   podjęła Uchwałę Nr V/29/15 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działek nr 974/1, 974/2, 976/2 i 975 oraz części działek nr 959, 967, 973 i 1068/1 
w gminie Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 10 
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek nr 190/4 i 193/1 położonych w obrębie geodezyjnym 
Kębłowo Nowowiejskie, gmina Nowa Wieś Lęborska.  
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Wójt wyjaśnił, że temat był omawiany na komisji. Na terenie proponowanego planu 
udokumentowane jest złoże kruszyw naturalnych. Plan ten jest zgodny ze Studium. 
Na komisji dyskutowano również na temat transportu żwiru. Zgłoszono wniosek, aby 
transport nie odbywał się drogą przez miejscowość Łowcze, a drogą w kierunku 
Lęborka. Wnioskodawcami tego planu są mieszkańcy miejscowości Kębłowo 
Nowowiejskie.  
 
Głos w sprawie zabrała radna Urszula Sech. Powiedziała, że rozmawiała w tej 
sprawie z mieszkańcami. Jest obawa mieszkańców, co Wójt nadmienił , o drogę, ale 
jest też druga sprawa, a mianowicie mieszkańcy boją się o różnego rodzaju 
pęknięcia domów. W pobliżu są już dwa domy i działki na których powstaną kolejne. 
 
Wójt powiedział, że mieszkańcy nie muszą się obawiać o pęknięcia,  domów 
ponieważ teren który obejmuje plan znajduje się w odległości kilkaset metrów od 
zabudowań.  
 
Pani radna prosi, aby obawy mieszkańców o których wspomniała mieć na uwadze.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią   komisji  budżetu i rozwoju (załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 12 głosach „za” i 2 głosach 
„wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr V/30/15 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działek nr 190/4 i 193/1 położonych w obrębie geodezyjnym Kębłowo 
Nowowiejskie, gmina Nowa Wieś Lęborska  – która stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 11 
 
Wiceprzewodniczący rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
zmieniającą Uchwałę Nr XLVIII/399/2010 Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
24 września 2010 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji elektrowni wiatrowych w okolicy 
miejscowości Łebień, Tawęcino, Karlikowo Lęborskie w gminie Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że uchwała nr XLVIII/399/2010 z dnia 24 września 2010 roku wymaga 
zmiany, ponieważ w uchwale o przestąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego nie należy określać przeznaczenia terenów jakie 
ma być ustalone w planie. Wprowadzona zmiana treści uchwały zapewnia również 
wymaganą przepisami zgodność planu ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania gminy Nowa Wieś Lęborska. Załącznik graficzny pozostaje bez 
zmian. 
Pan Zdzisław Chojnacki dodał, że uchwała była podjęta w 2010 roku, a studium było 
przyjęte w 2013 roku. W załączniki graficznym do studium znalazło się część terenów 
pod zabudowę mieszkaniową. W związku z powyższym w tytule gdybyśmy mieli tylko 
sprawy dotyczące siłowni wiatrowej, to byłoby to sprzeczne ze studium, ponieważ w 
studium wskazano tereny pod zabudowę i trzeba je będzie określić również w planie 
zagospodarowania przestrzennego. Plan musi być zgodny ze studium. 
Przedmiotowa uchwała, jest uchwałą porządkującą na przyszłość te zapisy w tekście 
planu zagospodarowania przestrzennego.  



 12 

 
Radny Roman Downar-  Zapolski zapytał, czy na tym etapie możemy zmienić zakres 
planu. Bo w nawiązaniu do poprzedniego planu, patrząc na załącznik graficzny 
omijamy tereny miejscowości. Czy byłby problem, aby planem tym objąć też 
miejscowość i uporządkować tam tereny z podziałem  na  tereny mieszkaniowe, 
rolne, usługowe oraz drogi. Czy jest to możliwe?. 
 
Pan Zdzisław Chojnacki wyjaśnił, że zmiana załącznika graficznego do uchwały 
wcześniej podjętej, gdzie już nastąpiło procesowanie, wymaga rozpoczęcia 
procedury od początku. Na dzień dzisiejszy ten plan o którym mówimy jest bardzo 
zaawansowany, ponieważ jest już przekazany do opiniowania. Są wstępne 
lokalizacje siłowni wiatrowych i wysłano już wniosek do Ministra w celu uzyskania 
zgody na wyłączenie gruntów z użytkowania rolniczego.  
Natomiast ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym daje Wójtowi 
instrument, jakim jest decyzja o warunkach zabudowy, i tam gdzie jest taka potrzeba, 
a nie dzieje się to na gruntach trzeciej klasy, to Wójt takie decyzje wydaje.  
 
Wójt dodał, że tereny przylegające do terenów objętych planem, nie są terenami 
rozwojowymi.  
 
Rada Gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami Wójta Gminy  i 
pozytywną  opinią   komisji  budżetu i rozwoju (załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu), w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr 
V/31/15 zmieniającą Uchwałę Nr XLVIII/399/2010 Rady Gminy Nowa Wieś 
Lęborska z dnia 24 września 2010 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji 
elektrowni wiatrowych w okolicy miejscowości Łebień, Tawęcino, Karlikowo 
Lęborskie w gminie Nowa Wieś Lęborska – która stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu.  
 
Po podjęciu uchwały przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.  
 
Radny Marian Syldatk zwrócił się do radnych powiatowych z zapytanie dotyczącym 
budowy chodnika od drogi wojewódzkiej do miejscowości Garczegorze. Sprawa trwa 
już od 2008 roku i radny chciałby się dowiedzieć na jakim jest to aktualnie etapie. 
Korzystając z okazji radny chciałby zaprosić obecnych na sesji na inaugurację 
piłkarskiej rundy wiosennej. Pierwszy mecz odbędzie się  8 marca br. w 
Garczegorzu.  
 
Następnie głos zabrał wiceprzewodniczący rady – Andrzej Lubiński. Ponieważ jest to  
ostatnia sesja sołtysów w tej kadencji,  złożył w swoim imieniu i całej rady 
podziękowania dla sołtysów za ich ciężką pracę przez te wszystkie lata, za działania 
wspomagające gminę, za to, że często są też działaczami i promotorami kultury w 
swoim rejonie.  
 

Następnie wiceprzewodniczący rady – Jan Muttke udzielił głosu Pani Teresie 
Szpilewicz. 
Pani Teresa Szpilewicz również chciała podziękować za niespełna ośmioletnią 
współpracę. Pełnych ośmiu lat nie doczekała,  z wiadomych względów. Musi 
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powiedzieć, że te osiem lat było na pewno dobrych, kreatywnych. Podziękowała za 
dobrą współprace sołtysom, radnym z którymi współpracowała przez osiem lat, 
pracownikom urzędu, Wójtowi. Był to okres który wiele ją nauczył i może kreatywnie 
patrzeć na świat. Niemniej zabrakło jej trochę,  żeby do końca dotrwać, dlatego też 
pozwoliła sobie zabrać głos i chciałaby odczytać list, który skierowała do Pani radnej,  
która nastała i przez dwa miesiące potrafiła zburzyć całą jej działalność. Ponieważ 
złożyła rezygnację z funkcji sołtysa na ręce  Wójta 2 lutego br.,  i  od tego czasu nie 
jest już sołtysem, pozwoliła sobie w sprawach czysto ludzkich zabrać głos, bo nie 
można budować na ruinach. Zawsze uważała, że ewolucja jest lepsze od rewolucji.  
W związku tym przekazała pismo Pani Urszuli Sech,  ale również chciałaby,  aby 
osoby postronne miały wgląd, co można zrobić z ośmioma latami pracy, dlatego 
pozwoliła sobie odczytać ten list.  
Po odczytaniu listu Pani Teresa Szpilewicz dodała, że nie sądziła, iż na ostatnim 
spotkaniu będzie musiała się tłumaczyć co zrobiła dobrze, czego nie zrobiła trudno, 
co zrobiła źle przeprasza, ale prosi aby nie odmawiać jej satysfakcji z wykonywanej 
na rzecz urzędu sołtysa pracy.  
 
Do wypowiedzi i listu Pani Teresy Szpilewicz odniósł się wiceprzewodniczący rady – 
Jan Muttke. Powiedział, że nie wie dlaczego doszło do takich pomówień, ale uważa, 
że Pani Szpilewicz jako sołtys zrobiła bardzo dużo. Zresztą wszystkim sołtysom 
należą się słowa uznania za pracę na rzecz swojego środowiska.  
Zdaniem wiceprzewodniczącego rady powinna być współpraca pomiędzy radnym i 
sołtysem.  
 
Następnie radna Urszula Sech odniosła się do wypowiedzi Pan Teresy Szpilewicz. 
Powiedziała, że nie zgadza się z tym, co  Pani Szpilewicz tutaj powiedziała. Zebranie 
nie odbyło się z inicjatywy radnej, zebrania domagali się mieszkańcy. Na wniosku o 
zwołanie zebrania podpisało się ponad trzydzieści osób. To nie były opinie tylko 
radnej, to były opinie mieszkańców, i tak naprawdę większość rozmowy rozgrywała 
się pomiędzy Panią sołtys, a mieszkańcami. Dlatego radna nie rozumie całokształtu 
tego pisma, które otrzymała. Ma na obronę to, że na zebraniu był Wójt i wie co tam 
się działo.  
 
Wiceprzewodniczący rady proponuje, aby sprawę tę rozstrzygnąć na najbliższym 
zebraniu wiejskim w Kębłowie Nowowiejskim.  
 
Radna Katarzyna Frankowska-Kręcisz poruszyła sprawę organizacji ferii zimowych 
na terenie gminy. Komisja wystąpiła z wnioskiem o informację na temat i w związku z 
otrzymaną informacją chciałaby złożyć podziękowania dla ludzi dobrej woli, dla 
sołtysów, dla rad sołeckich, dla radnych, dla Kół Gospodyń Wiejskich za 
zorganizowanie dzieciom czasu wolnego. W związku z tym, radnej nasuwa się taka 
refleksja,  sama jest nauczycielem i zdaje sobie sprawę, że ferie zimowe jest to czas 
urlopu dla nauczycieli i nauczyciele nie mogą w tym czasie podejmować pracy. Myśli 
jednak, że w jakiś sposób można pewne rzeczy ominąć, bo są 2 godziny z karty 
nauczyciela i programy, które nauczyciele mogliby realizować. Tym bardziej, że z 
informacji wynika, że były jakieś odstępstwa, gdzie szkoła włączyła się w organizację 
ferii, między innymi szkoła w Łebieniu i w Nowej Wsi Lęborskiej. Rada zdaje sobie 
sprawę, że aby nauczyciel mógł podjąć pracę w ferie musi być sporządzona osobna 
umowa cywilno-prawna. Ale może należałoby wygospodarować pieniądze, aby 
zorganizować w szkołach dodatkowe zajęcia.  
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W nawiązaniu do wypowiedzi radnej, Pan Stanisław Ponomarenko powiedział, że 
szukając pieniędzy powinniśmy popatrzeć na działalność naszych szkół. To co dzisiaj 
radni zrobili ze stypendiami, wprawdzie kwota nie jest wysoka, ale reguły 
przyznawania stypendiów prowadza do tego, że nie będą przyznawane stypendia dla 
uczniów którzy chodzą do szkół które prowadzi gmina Nowa Wieś Lęborska, 
ponieważ część uczniów, która jest bardzo dobra odchodzi do Społecznego 
Gimnazjum Językowego w Lęborku, a w dużej mierze są to dzieci nauczycieli. Dla 
Pana Ponomarento jest to sytuacja niedopuszczalna. Nie rozumie skąd uwaga 
Wójta, że szkoła w Nowej Wsi Lęborskiej nie ma miejsca dla większej ilości uczniów. 
Pan Ponomarenko uważa, że szkoła jest przygotowana, aby przyjąć chociaż część 
uczniów. Szkoła może pomieścić 500 uczniów, a na dzień dzisiejszy jest tam 300 
uczniów. Szkoła jest bardzo dobrze wyposażona. 
Pan Ponomarenko zwrócił uwagę, że w gminach wiejskich subwencja na ucznia jest 
dużo wyższa niż w gminach miejskich. Gdyby SGJ działał w Mostach, to nie byłoby 
potrzeby finansowania przez rodziców. W związku z tym, zdaniem Pana 
Ponomarenko przedsięwzięcie Pani Skorb jest skazane na sukces.  
Przyjęta przez radnych uchwała daje możliwość skorzystania ze stypendium, ale 
tylko bardzo utalentowanym dzieciom. Z tego nie będą mogły skorzystać dzieci, które 
mają średnią poniżej 5,5. Jest bardzo wysoka średnia. Tym na pewno nie zachęcimy 
do nauki. Zdaniem Pana Ponomarenko średnia powinna być obniżona, aby więcej 
dzieci mogło z tego skorzystać,  i aby  te dzieci przyciągnąć do naszych szkół, bo 
mamy do tego warunki, za tym idą pieniądze.  
 
Następnie radny powiatowy – Krzysztof Pruszak w imieniu swoim i 
przewodniczącego rady powiatu chciałby potwierdzić, że jest wola budowy trasy 
rowerowo – pieszej do Garczegorza. W 2016 roku będzie dalsza modernizacja drogi 
z Białogardy do Łeby i trasą prowadzącą miedzy innymi do Garczegorza będzie 
odbywał objazd do Łeby. W związku z tym będą dalej starali się, aby zapisać w 
budżecie powiatu środki na budowę ścieżki do Garczegorza. Jest też potrzebne 
wsparcie ze strony gminy, ponieważ pewne zadania są współfinansowane.  
Ponadto Pan Pruszak chciałby podziękować sołtysom za wsparcie działań 
kulturalnych, za pomoc w zagospodarowaniu obiektów sportowych, za czynny udział 
w organizacji festynów. 
 
Radna Katarzyna Frankowska – Kręcisz w odniesieniu do wypowiedzi Pana 
Ponomarenko powiedziała, że temat jest otwarty, komisja przyjrzy się temu tematowi. 
Zdanie radnej jej oczywiście takie, że dzieci powinny zostać w naszej gminy, ale 
niech też szkoły wyjdą z ofertą i zaczną się chwalić tym co robią. Zainteresują 
rodziców, że warto aby ich dzieci chodziły do naszych szkół. 
 
Sołtys Ryszard Krygowski prosi o interwencję, ponieważ zgłaszał wniosek, że nie 
świecą się lampy i do tej pory nie zostało to zrobione. Realizacja zgłaszanej naprawy 
trwa bardzo długo. 
 
Sołtys Zofia Giełażyn odniosła się do kwestii, które poruszyła Pani Teresa 
Szpilewicz. Przykre jest, że po ośmiu latach pracy sołtys nie jest doceniony. Pani 
Sołtys samo zwracała się do Pani Szpilewicz o poradę w sprawie wniosku, razem 
współpracowały i nie wyobraża sobie, aby spotkało ja coś takiego. Pani sołtys uważa, 
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że powinna być współpraca pomiędzy radnym i sołtysem, bo dzisiaj społeczność 
zintegrować nie jest łatwo. Uważa, że praca sołtysa nie jest łatwa i trzeba ją docenić.  
 
Sołtys Andrzej Fierka poruszył sprawę chodnika do Czarnówka. Chodnik jest już 
prawie gotowy i sołtys pozwolił sobie zaprosić Panie radne, z którymi Panu Fierce się 
bardzo dobrze współpracuje, a mianowicie Panią radną z Nowej Wsi Lęborskiej i 
Panią radną z Redkowic, aby razem przejść się tym chodnikiem i zobaczyć jak jest 
wykonany. Chodnik nie jest skończony , a już zdaniem Pana sołtysa wymaga 
poprawy. Nie jest to tak, jak Panu sołtysowi przedstawiano. Nie ma 
zaprojektowanych przejazdów na poszczególne posesje, rowy  są odparowujące, a 
miały być odpływowe i zbyt wysoki krawężnik. Takich rozwiązań nie ma nigdzie, że 
jest przestrzeń w krawężniku, że można uszkodzić koło w samochodzie. Wykonawca 
zrobił swoje bardzo dobrze zgodnie z projektem, ale projekt pozostawia wiele do 
życzenia.  Pan sołtys wykazuje błędy, co ma jeszcze zrobić, do kogo się udać?  
A co do Pani Teresy, Pan Fierka powiedział, że jej zasług nikt jej nie odbierze.  
 

Radna Urszula Sech powiedziała, że Pani Teresa Szpilewicz mówiła o szarganiu jej 
opinii, ale w tej chwili robi to samo radnej. Jeszcze raz chciała powiedzieć, że 
zebranie nie była to jej inicjatywa, tylko inicjatywa mieszkańców i tak naprawdę to 
mieszkańcy rozmawiali z Panią Szpilewicz i radna występowała tam jako 
mieszkaniec, a nie jako radna. Zdaniem radnej wystąpienia mieszkańców Pani 
Teresa zinterpretowała trochę inaczej, nie jest to miłe. Na szczęście dla radnej Pan 
Wójt był na zebraniu i widział co tam się działo. Tutaj mówi się tak pięknie o 
współpracy, tak rzeczywiście jest nową radną i musi powiedzieć, że Wilkowo 
Nowowiejskie należy do okręgu z którego została wybrana i współpracę z Panem 
Sołtysem Leszkiem Wrześniem podjęła od razy i współpraca ta  układa się bardzo 
dobrze, czego nie może powiedzieć o współpracy z Panią Teresą Szpilewicz. Pani 
radna próbowała nawiązać współpracę, została zaproszona na Wigilię Koła 
Gospodyń Wiejskich, radna mówiła na spotkaniu co boli mieszkańców i tak naprawdę 
zostało to zlekceważone. Rozmawiała również z KGW o feriach, nie został podjęty 
temat i tak naprawdę gdyby nie radna, dzieci nie miałyby pojęcia co to znaczą ferie. 
Radna uważa, że jeżeli Pani Szpilewicz poczuła się urażona, można było to załatwić 
w inny sposób.  
 
Następnie głos zabrała radna Renata Palczewska skierowała w kierunku sołtysa z 
Czarnówka podziękowanie za zorganizowanie spotkania w sprawie chodnika do 
Czarnówka. Radna zdaje sobie sprawę,  że nie są specjalistami w tej dziedzinie, ale 
mają uwagi co do realizacji tego zadania. W związku z powyższym proponują, aby 
zorganizować spotkanie w tej sprawie z udziałem radnych, przedstawicieli urzędu 
gminy i Zarządu Dróg Powiatowych w Lęborku. Zdaniem radnej chodnik jest piękny, 
świetnie się po nim idzie, ale są pewne mankamenty,  które na tym etapie są jeszcze 
do poprawienia.  
Radna pokazała zdjęcia, gdzie są widoczne pęknięcia na przepływach. 
Niebezpieczne są dla samochodów zbyt wysokie krawężniki. Droga jest wąska, po 
drugiej stronie rosną drzewa, zdaniem radnej jest tam niebezpiecznie.  
Jeżeli nie zostaną poprawione mankamenty, o których mówiła radna, to za 2-3 lata 
chodnik będzie wymagał gruntownej naprawy.  
Jeszcze raz prosi o zorganizowanie spotkania w tej sprawie.  
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